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 תודה מראש!!!

כל שותפות שלכם  
 מחזקת את ידינו...

 די להזנחה... הגיע הזמן לפתור בעיות בחיים...   
השבוע אני רוצה לצאת במגבית!!! קוראים יקרים לא לדאוג... אני לא אכביד אליכם... אנא מכם... תקראו עד הסוף...  

אני   ובכן!!!"...אתה יודע שאני אף פעם לא פניתי אליך... וזה לא דרכי.. אבל הפעם לא יכולתי לעמוד מנגד וכו' וכו'..." 
מכיר מקרוב יהודי אחד שיש לו הרבה קשיים בחיים.. קשיי פרנסה... בעיות עם הילדים... גם בריאות... שידוכים...  

  ובלילהוציא כסף...  ובלי כן... אתה!!!אתה קורא יקר יכול לעזור לו...  שאתה!!!התמודדויות במשפחה... ואני יודע 
 להתאמץ...  

  בלאו הכיהולך כל יום להתפלל שחרית!!! אתה  בלאו הכיקם כל בוקר!!! אתה  כיבלאו האתה יודע איך??? אתה הרי 
אז יש לי בקשה אחת  בלאו הכי!!!מתפלל במנין ואומר פסוקי דזמרה ותפילת שמונה עשרה... את כל זה אתה עושה 

פלל יותר בכוונה  להשקיע בתפילה... להת להשקיע!!!!מתפלל... תעשה מאמץ בלאו הכי צנועה ממך... היות ואתה כבר 
 ועם כל הלב... ואם אתה תעשה את המאמץ הנוסף הקטן הזה אתה יכול להושיע אותו ולהביא לו את כל הישועות.

לעשות משהו שאתה   לא בקשתי ממךצדקה...  לא בקשתי ממךשתצטרף לאמירת תהילים... גם  לא!!! לא ביקשתי ממך
וההשקעה  אתה כבר מתפלל... אבל חסרה השקעה!!!  כן עושה!!!כבר עדיין לא עושה... אני מדבר איתך על מה שאתה 

אם תשקיע בתפילה... אתה יכול להביא לו הישועות... תעשה טובה... גמילות חסדים...   הנוספת הזו היא פה הההנקודה!!!
 אנא.. אל תעמוד מנגד.

 ה!!!!!!!!!!זה אתאוי... כמעט שכחתי להגיד לך... אתה יודע מי זה האיש הזה??? לא תאמין!!! 
--- 

מה שאמרתי לך עכשיו... זה לא אני!!! זו משנה מפורשת בפאה שכולנו אומרים מידי יום!!! וזו גמ' מפורשת בדף היומי 
 השבוע... שלמרבה הבושה פעם ראשונה ששמתי לב למה שכתוב שם...  

ועיון  ו לעולם הבא... ואלו הן.. מידי בוקר אנו אומרים: אלו דברים שאדם אוכל פירותיהן בעולם הזה והקרן קיימת ל
לא אוכל פירותיהן בעולם הזה...   לא!!!!!זה מהדברים שאדם  תפילה( עיון)בלי מה כתוב כאן?? שתפילה עצמה  תפילה!!!

אדם שמתפלל בלי כוונה... בלי עיון.. בלי השקעה... אז הוא אמנם מקיים מצות תפילה!! אבל זה מסוג המצוות שעליהם  
ולא מספיק לי שיש פה מצוה.  אני  אה... אבל תכל'ס... הרי התפללתי על משהו...נאמר "שכר מצוה בהאי עלמא ליכא..." 

גם   פירותיהןשמע את תפילתי ויושיע אותי?? אה... אתה רוצה שהתפילה תהיה מהדברים ש"אדם אוכל צריך שה' גם י
תפילה!! תוספת של השקעה  עיון??? בשביל זה לא מספיק תפילה... בשביל זה צריך תוספת שנקראת בעולם הזה

בסה"כ הסברתי את המשנה עם  אם שמת לב: ותשומת לב!!! ואז תראה עין בעין את הפירות שה' שומע את תפילתך... 
   שוטנשטיין!!!

    עיון!!!!שתפילה כמות שהיא זו מצוה!!! אבל בשביל שהיא תפעל ותראה פירות כאן צריך 
שאותה משנה בפאה שאנו אומרים מידי בוקר... המשנה עצמה בכלל לא מזכירה את עיון   עכשיו!! מה הסקופ הגדול?

אבל עיון תפילה זו כבר  גמילות חסדים זה מהדברים שאדם אוכל וכו'... תפילה... במשנה כתוב רק שכיבוד אב ואב ו
)בפרט אם המשנה לא מנתה את  והגמ' שואלת: מאיפה לקח ר' יוחנן שגם עיון תפילה זה מהרשימה?  הוספה של רבי יוחנן!!!

   ומל נפשו איש חסד )לשון רש"י(!!!!! עיון תפילה זה בכלל גמילות חסדים שנא' געונה הגמ': שר' יוחנן סובר ש זה... מנין לר"י...(
מה פירוש??? ר' יוחנן היה מגיע כל בוקר לתפילה... והיה רואה יהודים שסוחבים איתם את כל הבעיות של החיים.. 

 קשיים.. צרות.. התמודדויות... והם מגיעים לתפילה... ו... ומגלגלים תפילין...  
  בלאו הכימתפלל!!  בלאו הכייש לך כ"כ הרבה בעיות בחיים... ואתה כבר  ? ר' יוחנן חשב לעצמו: ר' ייד: לא חבל עליך ? !

יושב מול הסידור ומתפלל... אז לא חבל??? טיפה יותר בלאו הכי אתה גורר את עצמך איכשהו לבית הכנסת... אתה 
 וזהו... לא חבל????השקעה... טיפה עיון תפילה... ובאותו מחיר ה' גם ישמע את התפילה... ולא רק תקיים מצות תפילה 

ר' יוחנן יושב והלב שלו נקרע... ממש בל תשחית... זה... זה כמעט גובל במזוכיסטיות.. אנשים כבר מחזיקים את הצ'ק 
בידיים... הם כבר מתפללים... ובמקום להשקיע עוד טיפה בעיון תפילה ולהיוושע... הם מוותרים על הזיכוי הזה... זה ממש 

 יכוי הזה...בל תשחית... חבל על הז
 לרבי יוחנן לא היתה ברירה והוא פנה לציבור בתור מגבית גמילות חסדים!!!

יש פה יהודים  גמילות חסדים!!!רבותי: אני לא פונה אליכם ממקום של חיזוק בעבודת תפילה... אני מדבר כעת בתור 
.. ואפשר לקבל את זה בקלות...  שיש להם קשיים בחיים... יש להם משאלות לב דחופות שהם צריכים אגרוייסע ישועה.

מתפללים וקצת יותר להשקיע!!!! אנא... אם אתם לא רוצים להשקיע ממקום  כברפשוט לקחת את התפילה שאנחנו 
תעזרו של חיזוק בתפילה לפחות תשקיעו את זה ממקום של הגמ"ח המרכזי... ממקום של גמילות חסדים מול עצמכם... 

אני תמיד ידעתי שצריך להתחזק בתפילה  פה שיטה מאוד מפתיעה ומעניינת בחיזוק בתפילה: רבי יוחנן מלמד אותנולעצמכם... 
חבל... די   --ממקום של... של חיזוק בעבודת ה'... אבל רבי יוחנן מגיע מזוית אחרת לגמרי: מזוית של גמילות חסדים... ממקום של

קשיים... יש לך קורונה שהיית רוצה לסיים איתה כבר... ואתה בלאו  להזנחה... אל תזניח את משאלות הלב שלך... יש לך צרכים.. יש לך
הכי כבר מתפלל... אז רק טיפה יותר להשקיע בתפילה!!! כן... כמו שלפעמים אני מקבל קריזה להתחיל לאכול בריא... או לטפל 

את   ניח... על אותו משקל!!! עד עכשיו הזנחתיבשיניים... או לשפץ את הבית... כי... כי עד עכשיו הזנחתי ודי... הגיע הזמן להפסיק להז
כמה זה זועק...  ... משאלות הלב שלי!!!! אז הנה!!! הגיע הזמן להפסיק להזניח אותם ולהתחיל להשקיע קצת יותר בתפילה.. כמה פשוט

   קום כבר... קרא אל אלוקיך...
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 זאת....יש מלון יעודי ויש ישיבה יעודית!!! חשוב לדעת 

התופעה שצפה על פני השטח בימים אלו ומטרידה הרבה אנשים זה הבחורי ישיבות שלפתע מצאו את עצמם ללא 
כי זו תופעה שתמיד  שאין פה שום דבר חדש ומרגש!!!!מסגרת ואין מי שלוקח עליהם אחריות... אז כבר הוזכר כאן 

במילים אחרות הוא נזרק לחלל מאות בחורים... קיימת... בחור בן שש עשרה שהולך לישיבה שיש בה יותר משש 
רק בימים כתקנם הוא נמצא בתוך איזשהו מתחם וישנה מין תחושה כאילו מישהו שם עליו עין... אבל עכשיו  העולם...

זה צף פתאום על פני השטח... פתאום מגלים שהבחור הזה למעשה בודד בעולמו... אין לו קשר עם אף אחד שדורש 
 אחד לא לוקח עליו אחריות... בשלומו... אף 

אף אחד לא חשב לרגע שצוות של פחות ממנין  אני מוחה!!! אין שום טענה על הנהלת הישיבה!!!כאן צריך להדגיש: 
רבנים יכול לתת מענה למסות כאלו אדירות של בחורים כ"י... מי שחלם שלבחור הזה יהיה רב שיוכל להסתכל עליו הוא 

!!! רציתם את זה... נלחמתם להתקבל... אז בבקשה... על הישיבה עצמה אין שום טענות... פה המדומיין... זה מה שיש
יותר נכון: את האוירה החברתית הכ"כ שקרית שהייתה לו  אני בעד להאשים את הבחורים!על מי כן?? לא יודע על מי.. 

שהכניסו לו בראש שאם הוא ילך לישיבה פלונית  ו()או עוד יותר מדויק: הייתי מאשים את מי שדאג להכניס את האוירה הזבישיבה... 
מישהו יהיה פה מאושר... וכאן היתה  טעות קטנה... הוא היה בטוח שהמאושר יהיה הוא... אבל כנראה שהתכוונו למישהו 

 אחר....

--- 

ור...  היה אני באופן אישי חויתי דוגמא אישית שחרותה בזכרוני בתור בח זה לא פשוט!!! יש פה התלבטות אמיתית!!!
זה בשנה השניה של הישיבה שלמדתי בה... הרישום היה קריטי לעתיד של הישיבה!!! והגיע שיעור א' יחסית טוב... ואז 
קרה דבר עצוב... היה תפוח אחד רקוב!!! בחור אחד מקולקל לגמרי... שהלך וקלקל שבעה בחורים יחד איתו... מורי ורבי 

בחור שמקלקל אחרים אחת דתו. "לא תחמול ולא תכסה עליו." אבל תכל'ס. יש פה שליט"א מיד זרק אותו בישיבה... כי 
פה הראש ישיבה נעמד  גם אותם...עוד שבעה בחורים מקולקלים! שאם אתה רוצה להציל את הישיבה אתה חייב לזרוק 

זה  אצלי...תקלקלו זה בחורים שה שלי...בקנאות ולא הסכים בשום אופן לזרוק אותם מהישיבה!!!! ולמה?? הם בחורים 
איזה מין חוסר אחריות מצידי לזרוק אותם מהישיבה..?? קבלתי אותם  אצלי!זה פח זבל שהתפתח  לי!!!אסון שקרה 

לישיבה מתוך הנחה שאני לוקח עליהם חסות.. והנה... קרה מה שקרה... אז זהו?? מה... פתאום להתנער מאחריות 
 ולזרוק אותם?

ואל תשאל... זה היה סיפור שלם... הופעל עליו לחץ אדיר... ו.. לא משנה כעת הפרטים... בסוף היו שדאגו שהבחורים 
האלו יזרקו והראש ישיבה לא סלח לעצמו.. וכל הזמן הוא התבטא בתובענות כלפי עצמו: במקום שאהיה נשר יעיר קינו 

הסיפור הזה עומד לנגד עיני כדוגמא מוחשית לפלונטר וכו' וכו'... על גוזליו ירחף... בגדתי בהם ושלחתי אותם מעל פני 
כשאני נזכר בסיפור הזה... ואני שואל את עצמי... האם את הילד שלי אני אשלח לישיבה  אמיתי ומורכב שקיים היום...

בישיבה ומו"ר  של מורי ורבי...?? אאהמ... לא יודע... לך תדע... תאר לעצמך שיהיו שם כמה בחורים כאלו שהתקלקלו
אני!!! אני בעצמי  אבל!!! מאידך גיסא...לא יסכים לזרוק אותם... אז הילד שלי יצטרך להתרועע עם בחורים לא בדיוק.. 

הרי הייתי באותה פנימיה עם בחורים כאלו... ותכל'ס הבחורים האלו משום מה לא קלקלו אותי... ומאידך: אם יצא ממני 
עלון שלי זה... זה... זה מגיע משם!!!! ממה?? מאותם בחורים מקולקלים?? לא... משהו היום ואתה כעת קורא את ה

אלא ממה?? מזה שכל בחור בישיבה )כולל הבחור המקולקל( היה לו מלאך שמכה על קדקדו... מכיר אותו עד הסוף... 
לקלו אצלו בישיבה אז הוא והולך איתו ברוחו ומוביל אותו לאן שהוא יכול להגיע...  אז כשזה היה נוגע לבחורים שהתק

וכשזה היה נוגע אלי...  קל זה להמשיך לשאת( לא)כי הכי קל לזרוק.. והכי שילם מחיר... מחיר תדמיתי... מחיר של חיים לא קלים... 
 אז הוא לקח עלי אחריות מלאה ולרעות אותי ולדחוף אותי עם כל העוצמה וכל האישיות שלי נזקפת אליו... 

 הכנסות...ויש  הוצאותזה בדיוק כמו חשבון בנק שיש  ה הולך ביחד!!!! אי אפשר להפריד חשבונות!!!אין מה לעשות!!! ז
אם אתה רוצה להגיע לישיבה טובה!! מפוצצת!! מרשימה! עם שם טוב!!! המשמעות היא שאתה מגיע פה לתעשיה של 

כי טובה... וב"ה... יוסף ה' עליכם ככם אי אפשר לזלזל בכח הזה... ברור שבישיבות האלו נמצאת הסחורה ה מצוינות!!!
אלף פעמים... כן ירבו הישיבות המובחרות... אבל!!!! יש לזה מחיר!!! אל תצפה שישיבה כזו תקח אחריות מוחלטת על 

אדרבה... הישיבה הזו מיועדת באופן רשמי לחומר הטוב!!!! שזה אומר שאם מגיע  כי זה לא הולך ביחד...כל בחור!!!! 
 והבחור לא לגמרי עומד בקצב.. אז כל טוב... הוא נדחק לצד ונפלט החוצה ואף אחד אפילו לא יודע..  כעת קורונה

אין סיבה שזה לא יקרה!!! ואין שום טענה על ישיבה כזו!!! כי מי שהגיע לכאן... ידע בדיוק לאן הוא הגיע... הוא מבין 
פה המקום למצוינים... אם אתה לא עומד בקצב...  דית"!!!"ישיבה יעושאם הישיבה הזו נחשבת ליגה... זה רק בגלל שהיא 

למה אף אחד לא ניגש אליך... כי תבין: אם היו ניגשים פה לכל בחור  ואל תבא בטענותאז אוטומטית אתה זז לפינה... 
יע ומהלכים אותו לפי הקצב והרמה שלו... הישיבה כבר לא היתה מרשימה... ואתה!!!! אתה בעצמך לא היית רוצה להג

  תדע לשלם את המחיר!!!!!אליה... 

כי הרב כן לקח אחריות בדיוק בגלל זה!! לעומת זאת אני... למדתי בישיבה שאין לה שם בכלל... ולמה??? למה לא היה לה שם?? 
אישית על כל בחור... וברגע שרב נושא כל בחור על לבו המשמעות היא שהישיבה נראית כמו עץ אתרוג שיש בו גדולים וקטנים 

אתה עלול  וזה נראה בהתאם!! לא איסתטי בכלל!!!תמימים ובעלי מומין... יש שם את כל הרמות... והרב חונך לכל נער על פי דרכו... 
אבל למצא את עצמך חבר חדר של בחור שכעת המעמד הרוחני שלו ממוקם בעשר מדרגות מתחתיך... וזה המקום שלו כעת... אפילו 

כל תלמיד פה "בדוק לרבו" )עיין שבת קכז:( הרב יודע מה מקומו של כל בחור... מה היכולות של כל תלמיד ולאן אפשר  הכל מבוקר...
מכאלו סוג ישיבות יוצאים בחורים בנוים.. ושוב: כמובן שכל אחד לאן מובל שהוא יכול להגיע... להוביל אותו... אז אני שם גדלתי!!! 

צריך לדעת כל מקום מה ההכנסות ומה ההוצאות שלו... רצית ישיבה מפוצצת?? קבלת...?? אתה מאושר עד  וצריך לדעת את זה!!!!
א שם לב שאתה כבר חודשיים מחוץ לישיבה... אל תתלונן שאף אחד לב השמים...?? יופי... תצליח שם... אבל אל תתלונן שאף אחד ל

 לא התקשר לשאול אותך מה נשמע... 

הורים יקרים: לא להתלונן!! זה לא הוגן!!! זו בחירה שאתם או הילד שלכם בחר!!! נא לא לטייח את המציאות...  יש כאלו 
ת את זה... רצית להנות מהליגה המסוננת שהממסד שאוהבים להתלונן על המערכת!!! על הממסד!! סליחה... אתה הזמנ

מספק לך... אל תבא בטענות למה לא עוזרים לבחורים שצריכים תמיכה... אדוני.. תחליט מה יותר חשוב לך. האם אוירה 
לא בבית מצוינת ותובענית. או דמות תורנית שלוקחת אחריות. מאוד קשה להכריע. אבל לרקוד על שתי החתונות? 

 ספרנו!!!!
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הפגישה המרתקת עם אדון 
 קורונה!!!

סוף סוף תפסנו אותו... לאחר מצוד של ארבעה 
חודשים... שניסינו להילחם נגדו... ניסינו יחד לנצח 
אותו... לכתר אותו... ואולי גם להגיע איתו למשא 
ומתן... והנה לאחר חודשים רבים של ניסיון לאתר את 

סוף עלה בידינו להתחקות הנגיף החמקמק.. סוף 
אחרי עקביו של הנגיף... יצרנו איתו קשר טלפוני... 
שוחחתי איתו ישירות!!!!! והצלחתי לתאם איתו 

 פגישה...

כן... איתו!!! איתו בעצמו!!! עם אדון קורונה בכבודו 
 ובעצמו...

שמעת על אדון קורונה?? כן... הנגיף הזה שכעת 
מצליח לשגע את כל העולם... הנגיף הזה שכעת הוא 
הרבה יותר חזק מטראמפ ופוטין... הוא עכשיו הבוס 
שמכתיב את הסדר יום של העולם!!! ואני הצלחתי 
לקבוע איתו פגישה... הוא הביע את הסכמתו שהוא 

)כמובן שהפגישה . מוכן לדבר איתי ולהגיע איתי להבנות..

תיעשה בצורה מבוקרת... לפי הוראות משרד הבריאות... סוף סוף 

לפני שנכנסתי איתו  הנגיף הזה הוא "חולה מאומת"(
לפגישה... כל כולי רעדתי מפחד... אני הולך לפגוש 
את מי שכעת מנהל את כל העולם... אפשר לברך עליו 

 "ברוך שנתן מכבודו" בשם ומלכות...

.. ולתדהמתי לא היתה גבול!!!!! אני רואה אני נכנס. 
אדם ישיש... רזה וצנום... רתוק לכסא גלגלים... 

 בקושי מסוגל לזוז... 

 ניגשתי אליו ושאלתי אותו: אתה הוא אדון קורונה??? 

 הוא בקושי הרים את ראשו... וענה לי: כן!!!! 

פניתי אליו בתחנונים ואמרת לו: תגיד לי: למה?? למה 
נו את זה???? אתה יודע כמה צער אתה עושה ל

ועגמת נפש אתה גורם לנו?? אתה יודע כמה אנשים 
מתו... וכמה אנשים מבוהלים וסחופים ודווים 
בגללך... למה אתה עושה את זה??? אני מבין שאתה 
רוצה כח ושליטה... אבל  תראה כמה דם נשפך בעולם 
בגללך.... מה... אין לך מינימום של נקיפות מצפון?? 

דון קורונה פרץ בבכי ואמר: מה אתם רוצים מהחיים א
שלי... מה אתם מאשימים אותי כל היום??? תראה... 
תראה איך שאני נראה... אני כ"כ חלוש... נכה... 
מרותק לכסא גלגלים... אני חסר ישע... אני לא יכול 
לעשות כלום... וכולם נפלו עלי ומאשימים אותי כאילו 

אמרתי לו: מה פירוש אדון  אני הרסתי את העולם... 
מה... גם אתה מתעלם מהקורונה...?? גם  קורונה???

אתה טוען שאין קורונה?? תראה... תראה מה שקורה 
בעולם... תראה כמה מתים... כמה אנשים סובלים... 

 והכל בגללך... 

ושוב קורונה פרץ בבכי... תגיד לי: אתם נורמליים...  
ראה איך שאני מה אתם רוצים ממני?? תראה... ת

נראה... איך שאתה רואה אותי... נראה לך שאני 
מסוגל ללכת לבד ממדינת סין עד איטליה וארצות 
הברית וישראל?? מה פתאום... רק מה?? מישהו גורר 
אותי... סוחב אותי בעל כרחי לכל המקומות האלו... 
ואני מצידי לא עושה כלום!!! אתם!!!! אתם גוררים 

אני רגע... אמרתי לאדון קורונה...   אותי לכל מקום!!!! 

רוצה שוב להבין: אתה רוצה להגיד לי שאתה מתנער 
מכל אחריות... אאתה נקי מכל אשמה ועוון... ואתה 

 מפיל הכל עלינו... 

 ענה לי אדון קורונה... כן בפירוש כן!!! רק אתם אשמים!! 

בבקשה... תנסה להרים אותי... תנסה לבדוק אם אני 
.. מי אני... אני כלום...  אני מצד עצמי לא מסוגל ללכת.

יכול לזוז!!!! אם תשאיר אותי על משטח במשך כמה 
שעות אני מתפגר... כל הכח שלי מגיע רק מכם... אתם 

מכניסים  אתםמשנעים אותי..  אתם הרגלים שלי!!! 
מייצר אותי  שלכםוהגוף  שלכם...אותי לתוך הפה 

פולט אותי ומכניס  שלכםומחזק אותי בעל כרחי... הפה 
אותי בעל כרחי לעוד פיות של אנשים... אני לא עושה 
כלום!!!! אתם לוקחים אותי ממקום למקום ומיבשת 
ליבשת... אתם עושים הכל... ואתם עוד מאשימים 

 אותי...

--- 

תחשוב על זה... זה אמנם קצת דימיון מודרך!! אבל 
 תחשוב על זה... 

נו לחשוב כאילו באיזשהו מקום בשפראך שלנו התרגל
מול  איזה ישות מסוימת!!!אנחנו מנהלים מאבק מול 

איזה "אויב" אחד אלים שקוראים לו קורונה... איזה 
אלים...  הוא!! עושה לנו בעיות... שהואחיידק מסוים 

אז ניסיתי לדמיין את  מישהו..מדברים פה כביכול על 
המישהו הזה!!! לקחתי דף ועט וניסיתי לצייר לו 

. לצייר לו פה ועיניים ושרירים... ופתאום קלטתי פרצוף..
שבסה"כ מדובר ביצור נכה... זעיר... חלש... אין לו שום 
כח... אין לו יכולת... לא!! לא כמו שמתארים אותו... 

 בדיוק לא!!!!

המדוזה הכי קטנה שנמצאת כעת בחופי ים התיכון היא 
בעלת זרועות הרבה יותר חזקים מהקורונה!! היא 

ת... היא מתקרבת... היא לופתת... אבל מתהלכ
הקורונה... מדובר בבעל חי שלא יכול לבצע קפיצה 
וללכת ממקום למקום... הוא אפילו לא חגב שיכול לסמן 
מטרה ולהגיע... לא!! הוא בעלי חי שאין לו מינימום של 

 אפשרות תנועה... 

 נו... אז מי פה אלים??   אני ואתה!!! 

. אני ואתה המשווקים שלו... אני ואתה הרגלים שלו..
והמפיצים שלו... אני ואתה מייצרים אותו בתוך הגוף 

 שלנו... זה אנחנו!! אנחנו במו ידינו!! 

תחשוב על זה... הוא בעצמו פספוס!! הוא לא יכול 
לעשות כלום!! כל הכח שלו מגיע רק מאיתנו... מ"נדבת 

טמונה פה לבנו" שאנחנו מרבים אותו ומפיצים אותו... 
 תפיסה הפוכה לגמרי ממה שחשבתי עד עכשיו!! 

הרי מה כולם רגילים לומר היום?? שהקורונה הוכיחה 
לנו את אפסיות האדם... איך שכל העולם כולו עומד מול 
חיידק זעיר ולא יודעים איך לנצח איתו... ואם ככה... אז 

 רואים את אזלת ידינו... כמה אנו חלשים...

  בדיוק ההיפך!!!אבל תחשוב רגע... זה הרי  

הוא היה זעיר  לא הוא הסיפור!!!החיידק הזעיר הזה... 
אנחנו!!!! ונשאר זעיר...  ומי עושה אותו ענק כ"כ?? 

הרי אף אחד לא חולק  אנחנו עושים אותו כזה גדול!!!!!!

על העובדה שהנגיף הזה לגמרי לגמרי תלוי 
בהתנהלות שלנו... אנחנו נחליט בהתנהלות שלנו 
מולו האם להפיץ אותו במיליארדים או להשקיט 

 אותו לאפס... 

 כולם מודים פה אחד שהכל תלוי בנו לגמרי!!!! 

אם ככה... אז זה לא מדויק להגיד שהקורונה מלמדת 
אדרבה ואדרבה... סיות האדם!!! אותנו את אפ

הקורונה מלמדת אותנו שלאדם  ההיפך הגמור.!!!!
 יש כח לקחת אפס ולהפוך אותנו למיליארדים!!!!

עד עכשיו ידעת שיש איזה  זה מבט הפוך לגמרי!!
חיידק פצפון שהוא יותר חזק ממך... מה המחשבה 
הזו עשתה לך??? כלום!!! נתנה לך תחושת חוסר 

ה של איבוד שליטה ואיבוד בטחון אונים... תחוש
)כמובן שיהודי מאמין לוקח את זה למקום של אמונה... עצמי... 

שהקב"ה משתמש עם משרתים זעירים... אבל ברגעים החלשים 
שזה לא הולך למקום הזה... אז זה רק נותן תחושה של חוסר 

בא נהפוך את הקערה על פיה... לא!!!  יציבות נפשית...(
מהחיידק עצמו אין מה לפחד...  !!זה בדיוק הפוך!

הוא קטן... הוא פצפון... היה פצפון וישאר פצפון... 
רק מה?? בתקופה הזו התגלה איזה כח אדיר ה' נתן 
לי!!!! שאני יכול לקחת את היצור הפצפון הזה ולשגע 

 לי את כל העולם כולו איתו.. תראה איזה כח יש
ייב!! זה בידיים!! לא לקורונה!!!!! זה הרבה יותר מח

 הרבה יותר נוגע אלי למעשה...

--- 

בינינו... בדור האחרון החטא הגדול שלנו זה לא כ"כ 
כוחי ועוצם ידי... אנחנו ע"פ רוב לא סובלים מגאווה 

)כמובן שיש כאלו שכן... אבל יש בעיה יותר יוצאת דופן... 

אנחנו סובלים בעיקר מחוסר אימון  (-חמורה והיא
אני כלום... מה אני יכול לעשות... בעצמנו... מי אני... 

 מה אני שווה... 

אז הנה.. הקורונה כעת מלמדת אותך שגם אם אתה 
חלשלוש... אתה יכול יום אחד לקבוע חברותא עם 
עוד איזה יצור עוד יותר חלשלוש ממך... ועם השילוב 
המנצח ביניכם... אם רק תצאו לרחובה של עיר... 

אם כך, אז על .   אתם עלולים לשתק את כל העולם..
אני שבור עכשיו... אין לי מצב רוח... אני  אותו משקל:

מתפלל... התפילה שלי גם לא מי יודע מה... אתה 
יודע איזה כח יש לתפילה הזו שלך?? אתה מזלזל 
בתפילה שלך?? תחשוב שהתפילה שלך זה מידה 
טובה מרובה ממידת קורונה... רסיסי הרוק הזעירים 

ההבל פה של הקול קול יעקב שיצאו מהפה שלך ו
בשעה שאתה מתפלל לה'... הם מילאו את כל העולם 
בכזו המייה!!!! הם עטפו את כל התפילות שיהודים 

 במשך שנים התפללו...

--- 

עכשיו אני מבין מאיפה ליהודה היה כח כזה אדיר 
בקול שלו!!! שעם שאגה אחת הוא היה יכול לזעזע 

  פשוט מאוד:את כל ארץ מצרים!! 

מה שאני ואתה יודעים היום... שעם רסיסי רוק 
זעירים אתה יכול לשתק עולם שלם... את אותה 
עוצמה יעקב אבינו הנחיל בבית שלו... אבל לא בחלק 

יעקב אבינו לימד את  החיובי!!!השלילי אלא בחלק 
יהודה... דע לך יהודה: הקול קול יעקב והידיים ידי 
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ת עשיו! אתה רואה את גורדי השחקים וא
שלו... אז  בידייםהעוצמות שעשיו מצליח להרים 

תדע לך שהרבה הרבה יותר מזה אתה יכול לעשות 
 קול קול יעקב" שלך!!!!ב"

אנחנו כעת מבינים את זה מצוין... אבל רק 
  מהמקום השלילי...

בחלק אז הנה... יעקב אבינו העביר את המסר הזה 
  החיובי...

שמע ה' קול יהודה!!!!! ארצות הברית שולחת 
חללית לחלל... מדובר בלוגיסטיקה אדירה... בבתי 
ספר שלימים לחקר החלל... ובמקביל מגיע ילד 
יהודי ומחזיק כוס מים ומברך "ברוך אתה ה'... 
שהכל נהיה בדברו" הקול קול יעקב שבוקע מפיו 

ע של ילד יהודי ופונה לאבא שבשמים... עוקף בין רג
את החללית... ולועג לה... לאיפה את מגיעה 
ולאיפה אני... את מגיעה לחלל ומסתובב שם סביב 

הברכה שלי עולה וחוצה  -עצמך במקרה הטוב... אני
 את השבעה רקיעים ומגיעה עד כסא הכבוד... 

זה הרי כ"כ פשוט מצד אחד... ו.... ו... ומצד שני: כ"כ 
 לא מובן מאליו...

ני מדבר ורסיסי הקול שלי כן... את זה שכשא
יכולים להפיץ את הנגיף... את זה אני מבין... ביבי 
הסביר... ביבי התראיין... מנכ"ל משרד הבריאות 
אמר.. ארגון הבריאות העולמי קבע... זה בסדר... 

 הבנו את העניין... 

אבל כשאבא שבשמים לוחש לך: בני היקר!!! אני 
.. אני יכול מתגעגע לקול הנעים שלך... תפנה אלי.

להושיע אותך... ואת כל העולם כולו בזכותך... 
בזכות ש"שמע ה' קול יהודה..." האם לקב"ה אנחנו 

זה מאמינים כמו שאנחנו מאמינים לביבי???  
 חשבון נפש נוקב מאין כמותו!!!!

אם במידת פורענות אנחנו קולטים איזה כח הרסני 
 יש לבן אדם אחד שבדיבור שלו הוא יכול להדביק

עולם שלם... אז מידה טובה מרובה!!! בדיבור שלי... 
בדיבור הטהור שלי.. בלימוד תורה שלי... בשמירת 
הלשון שלי... אני יכול לבלום את המגיפה ולגרום 

 ולומר: הנני.לאבא שבשמים להופיע 

עולם השקר לא מסתיר  תחשוב על הנקודה הזו!!!
מאיתנו איזה כח יש לאדם אבל הוא מוכן לספק 

המידע הזה רק בחלק השלילי!!! כולם מבינים  את
שמספיק טיפש אחד לשרוף יער שלם... כולם 
מבינים שמספיק נשא אחד להדביק מדינה 
שלימה... ואין ילד שלא יודע להגיד שכל הצרות 
והיסורים והטילים והקורונות הכל מגיע בשביל 
שאנחנו לא לומדים תורה. אז יופי!! עולם השקר 

נאמנה ומוכיח לנו את מהזוית  עושה את תפקידו
השלילית.... ואני לא מצפה ממנו ליותר!! אבל 
הלאה... אנחנו צריכים לקחת את אותו מסר 

 ולתרגם ולהמיר אותו למקום החיובי!!!!

אם כל הצרות שבעולם מגיעים בגלל הביטול תורה 
שלי... אז באותה מידה כל דבר טוב שקורה בעולם 

. אם כל האנדרלמוסיה זה בגלל הלימוד תורה שלי..
שהייתה בעולם עד כה זה בגלל שלא שמרתי על 
העיניים.. אז כל הישועה והרחמים שהולך להיות 

בתקופה הקרובה זה בגלל העיניים הטהורות שלי שאני 
 הולך לשמור עליהם מכאן ואילך.... 

אם רסיסי הרוק שלי יכלו לגרום להתפרצות בכל העיר 
י רוק שלי יזעקו בתפילה עד כדי סגר... אז אותו רסיס

ותחנונים לה'... ויעתר לנו ה' ויפתח שערי שמים 
לתפילתנו... מהר מהר להביא שמות... כל מי שצריך 
ישועה... הפה שלי כעת פתוח בתפילה וזעקה לה'... אני 
עכשיו מדביק את כולם בישועות... כן... תפילה לעני כי 

ילות... אומר הזוה"ק: שהוא עוטף את כל התפ יעטוף...
יש הרבה תפילות שנתקעות באיזשהו מקום ולא 
נכנסות פנימה... ואז מגיע יהודי עם לב נשבר ופותח 
את פיו... ורסיסי הרוק שלו מדביקים את כל התפילות 

 האחרות ומכניסות אותם לפניו ית'...

אז כן!!! מי שעד התקופה האחרונה סבל מגאווה והיה 
בארבעה חודשים  בטוח שכוחי ועוצם ידי וכו'... אז

האחרונים הוא כבר הבין עניין... הקורונה הוכיחה לו 
שאין מקום לגאווה... אז בסדר... כעת כבר כמעט ואין 

אם ככה!!!! אז כעת!!! כעת הגיע נשאים של גאווה.. 
להפוך את הקערה על פיה ולהסיק  הזמן להחליף צד...

כמה אני מסקנה הפוכה! הקורונה מלמדת אותי 
אני כבר לא צריך  מה כח ה' מסר בידיים שלי...חזק!!!! כ

להיות ראש ממשלה ולא שר הפנים בשביל לשתק 
מדינה... אם ככה... לא נותר לי אלא לקחת את אותו 
קול שכעת מתחבא מתחת המסיכה... ולהפעיל אותו 

 עם כל העוצמה לכיוון של ה"קול קול יעקב"!!!!

השמיעיני את יונתי בחגוי הסלע... הראיני את מראייך... 
 קולך!!!!!

--- 

 

עכשיו: בשיפולי המאמר... אני יכול לשתף אותך... 
כשהתחלתי לכתוב את המאמר הזה... כשהתחלתי 
לתאר איך אני נפגש עם אדון קורונה... התוכנית 

 המקורית היתה להוביל את זה למסר אחר לגמרי... 

שאדון קורונה עונה לי.. מה אתה רוצים ממני... אני 
בקיצור: תכננתי להוביל את  הכל בגזירת עליון!!!. כלום..

המסר הזה למקום של אמונה... שהכל משמים... 
ובמקום לדשדש סביב מספר הנדבקים והמונשמים... 
אנו צריכים להיות עסוקים בבדק בית מה ה' רוצה 

 לעורר אותנו... 

אבל!!!! תוך כדי שאני כותב את התיאור הזה... אני 
נכון!! נכון אמנם שהכל בגזירת פתאום קולט ש... ש

עליון... אבל תכל'ס... פה... כשעומדים מול המאפיינים 
של נגיף הקורונה... אנחנו הרבה יותר פוגשים פה את  

אדרבה... הרבה יותר פוגשים פה את זה  אדם המזיק!!!!
תצא הרעות..." אם יש קורונה  לאש"מפי עליון 

.. אבל מי שמשתוללת בעולם זה אמנם בגזירת עליון.
שאחראי על השינוע שלה ועל ההפצה הנרחבת שלה זה 
נטו אנחנו... אדון קורונה לא הצביע לי באצבע מאשימה 

אתם!!!  על השמים... אלא הוא הצביע עלינו ואמר:
 המפתחות בידיים שלכם!! 

אני יכול להגיד לך בכינות... אני כעת... בשבועות אלו 
"ואהבת"!! ב"ה עסוק כל הזמן בהפצה... הפצת הספר 

בס"ד הצלחנו להגיע לעוד מוקדי הפצה ועוד... אבל 
עדיין אני לא מתקרב לאפס קצהו של מוקדי ההפצה 
וההתפשטות של אדון קורונה... יש לו נקודות הפצה 

בכל חור בעולם... והכל אצלו בגגגגגדול... כן!!!! אדון 
אז נדברו עם הספרים שלו הצליח להגיע לכך וכך 

.. אבל אתה!!! אברך קדוש שיושב מוקדי הפצה.
ועוסק בתורה מתוך הדחק... אתה אורו של כל 
העולם כולו.. אתה מפיץ קדושה וטהרה בכל קצוות 
תבל... ושלא תבין לא נכון!!! אף אחד בכלל לא יודע 
את זה... את אז נדברו הרבה מכירים... נקודות 
ההפצה שלו כתובות כאן בגיליון... אבל אתה "נשא" 

אתה שקובע עיתים לתורה אתה מדביק ואף שקט! 
  אתה בעצמך לא יודע!אחד לא יודע. והכי הכי: 

שבן  זו הרי הבעיה המרכזית של הנגיף הזה...כן... 
אדם מסתובב עם הנגיף והוא אפילו לא יודע... ו... 
ודווקא אז הוא מדביק את כל העולם... כשהוא 
יפתח תסמינים זה כבר יהיה מאוחר... תודה רבה... 

 על אותו משקל!!!!כעת כבר חצי מהעיר נדבקו... 
צורבא מרבנן יום אחד מפתח תסמינים... בהתחלה 

הוא  )ריש תענית(הוא כמו "פרצידא דתותי קלא..." 
כמו יעקב אבינו ש"במקלי עברתי את הירדן הזה...," 
)מקלי הכוונה לכספומט מיובש שאין מה להוציא בו... רק לראות 

יעקב אבינו בשלב הזה עדיין לא  את המינוס המשגשג(
מפתח תסמינים... אף אחד לא מעלה על דעתו 
שמתהלך כאן סולם "שראשו מגיע השמיימה"!!! 

וא עוד יפתח תסמינים... וברגע שהוא יום יבא וה
ירד למצרים הנילוס יעלה לרגליו... והרעב יפסק 
בבת אחת וכל העולם כולו ירעד וירגש לבואו... זה 
יקרה בעתיד... כשסוף הכבוד לבא... וחן וכבוד יתן 

אבל כעת!!!! ה' לא ימנע טוב להולכים בתמים... 
חב מהלך כאן אברך שפוף חסר כל שסו בשלב הזה...

איתו רק צרות ויסורים... אבל בת קול מכרזת עליו 
ואומר: "הוא הודה הוא זיווה הוא הדרה"!!! הוא 
מדביק את כל העיר... אם יש פה ישועות זה ממנו... 
כן זה נראה בדיוק כמו קורונה אבל לצד ההפוך... 
מהלך כאן אדם שכולו אורה וברכה שהקב"ה מוסר 

ם... ואיפה שהוא בידיים שלו את כל השפע של העול
הולך הוא מדביק אנשים בשפע ובברכות שבידו.. 
)כן... "ויברכני ה' בגללך" ללבן לא הגיע הברכות האלו... אבל מה 
נעשה שהוא נדבק... המחובר לטהור טהור... טוב לצדיק טוב 

כעת אף אחד לא מזהה שזה קשור לחרדי  לשכנו...(
בד הצנום הזה... אף אחד לא מעלה על דעתו שהעו

)שחוטף מידי פעם צעקות מכל מיני מחזיקי ה' העדין  הזה 

הוא מחזיק בידיים שלו את כל  מפתחות למיניהם(
השיברים... כן... הקב"ה מאפשר לנו לזכות בכח הזה 
עוד לפני הופעת התסמינים!!!! כי אחרי שכבר 
יופיעו התסמינים זה מאוחר... אחרי שיעקב אבינו 

מלכים ירוצו להניח את יהיה כבר "מאומת"!!!! כל ה
הכתרים על ראשו... חכמה גדולה... איפה הייתם 
כשהוא שכב שם על הריצפה... כשעדיין אף אחד לא 

האבנים  -ידע להעריך את התורה שלו... אז היה לנו
את השכל להקיף אותו בהערצה ולומר עלי יניח 
צדיק ראשו!!! אנחנו עשינו את זה קודם הופעת 

מה... כדברי רשב"י בירושלמי: התסמינים!!!! אז קדי
אם ראית דור שנתייאשו ידיהם מן התורה עמוד 
והתחזק בה ואתה נוטל שכר כולם... אם ראית 
אנשים מפסיקים להעריך את החרדים לדבר ה' כי 

)וזה נראה כאילו "מאי הם )לא( מפתחים תסמינים 

 עמוד והתחזק ותיטול שכר כולם...   אהני לן רבנן(
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 לגדל...'ערב שבת 'הודו לה' כי טוב..'  'וזכני  -מנחה

לפניך פרק מתוך החוברת "בשובי לירושלים" העתידה לצאת בשבועות הקרובים לקראת סיום מסכת שבת... בעניין שבת בבית  
בצהרים... מעלי יומא דשבתא...  כמידי שנה סבא מזמין את כל המשפחה לשבת התאחדות  6.50המקדש והמסתעף!!!! השעה 

ניגש להקריב קרבן תודה... אתה שואל למה?? לא צריך סיבות מיוחדות... מספיק  ו'זבח משפחה' בצל השכינה הקדושה... סבא
שיש פה ב"ה כמה נינים חדשים... שאמותיהם מקריבות בהזדמנות זו קיני יולדת... יש פה ב"ה כמה נכדים שעולים לישיבות 

 ... מה יכול להיות יותר טוב מזה... גדולות וכולם הולכים בדרך הישר ב"ה... ויש פה ב"ה משפחה שלימה שכולם בריאים ב"ה
סבא הגיע וכל המשפחה המורחבת איתו... כולם נעמדים בעזרה ממרחק... ואז הלוי האחראי סיים את ביקור הקרבן, וסימן  
לסבא שהוא יכול לסמוך על הקרבן... ההתרגשות כעת בעיצומה... סבא כעת ניגש בתור שליח ציבור... מניח את שתי ידיו בין  

 רנות הזבח... ומתחיל בקול רועד עם המנגינה המוכרת של ע"ש... שתי ק

 הודו לה' כי טוב כי לעולם חסדו... יאמרו גאולי ה' אשר גאלם מיד צר...
ואז כולם... כל המשפחה ביחד מתחילים איתו... הודו לה' כי טוב... ואז מתחילים הדמעות... כל אחד וה'צריך להודות' שלו...  

ולפתע יענקי... יענקי צף לנגד עיניה... כן... בקיץ  'תעו במדבר בישימון דרך עיר מושב לא מצאו'לה להגיד דודה רוחמה התחי
ראיתי את  'תעו במדבר בישימון דרך',האחרון... בקורונה... יענקי הסתובב סביב עצמו... ו... והיו לי חששות כבדות... פחדתי ש

'ויזעקו אל  ואז בכיתי לה' מקירות לבי:  ים גם צמאים נפשם בהם תתעטף'רעבהצעירים שלי מסתובבים ומחפשים את עצמם '
התחננתי לה' ש... שיענקי ואבריימי שלי לא ישתו ח"ו מים מלוחים... שלא יגיעו למחוזות לא    ה' בצר להם ממצוקותיהם יצילם'

.. שמחתי לראות איך הוא פתאום להיכנס ברוך ה' יענקי מצא את עצמו 'וידריכם בדרך ישרה ללכת אל עיר מושב',ראויים.. והנה 
'יודו לה' חסדו  ללימוד... הוא קבע חברותא עם סבא ומאז כולו מונח בלימוד... והוא ב"ה מונח בלימוד גם ללא מסגרת... 

הכי גדולים  אבא שבשמים: רק אתה יודע, שהרעב והצמא  ונפלאותיו לבני אדם, כי השביע נפש שוקקה ונפש רעבה מילא טוב',
 זה הרעב והצמא של הצעירים לתוכן רוחני.. רנו!!!בדו

)כן... זה אחד מהתסמינים של הגאולה... פסוקים מפורשים בעמוס )ח'(: "ביום ההוא תתעלפנה הבתולות.. והבחורים בצמא... הנה ימים באים  
נאום ה' והשלכתי רעב בארץ, לא ראה ללחם ולא צמא למים כי אם לשמוע את דברי ה'.." כולנו בטוחים שזו נבואת נחמה... אבל זה... זה לא  

הרעב הזה שיש בארץ. זה יהיה רעב מסוכן מאוד. יסתובבו צעירים וצעירות רעבים... רעבים לאושר וסיפוק בחיים... הם יסתובבו בדיוק.. 
יה בצמאון צחיחים ויתורו אחרי משהו שאולי ימלא אותם... ו... 'ונעו מים ועד ים ומצפון ועד מזרח, ישוטטו לבקש את דבר ה' ולא ימצאו', יה

לא נכנס לפרטים על דוד יצחק שנדבק בחודש ניסן והיה במצב קשה,  ר ה'!! ואין עוד מקום ביריעה זו להאריך...( קשה למצא את דב
אובדן חוש טעם... והוא ובני משפחתו דווקא מתרגשים מאוד  -'כל אוכל תתעב נפשו',ועד עכשיו הוא עדיין קצת בתסמינים של 

 וכן הלאה וכן הלאה..    ר להם...''ויגיעו עד שערי מוות ויזעקו אל ה' בצמהמילים 

--- 
נחזור כעת לסבא שעומד כשליח ציבור... סומך שתי ידיו על קרנות התודה ואומר את כל פרק ק"ז, והנה... באמצע הסמיכה... 

וקרא לסבא... סבא הפסיק לרגע והסתכל  9-בעיצומם של הדמעות וההתרגשות וההודאה לה'... לפתע הגיע אבריימי בן ה
)מה אבריימי סימן  . אבריימי סימן משהו לסבא... סבא הנהן בראשו ומיד סיים את הסמיכה, ונו... תיכף לסמיכה שחיטה... לעברו..

דוד אהרן נכנס ושחט, וקיבל הכהן, וזרקו ע"ג המזבח... הכהן הפשיט והעלה את האימורים על גבי המזבח...   לסבא? על כך בהמשך.( 
בערב שבת אין לנו את הלילה שאחריו... בקרבנות  מה יש?? תבינו...ייך בהקלה... ברוך ה'..   ואז סבא הסתכל על השעון ו... וח

אבל ביום ששי??  אין   )אגב: זו הסיבה שבחצרות החסידים כשיש שולחן הטהור... עיקר הטיש הוא בלילה שלאחמ"כ..(תמיד הלילה הולך אחר יום 
בת בשבתו' ולא עולת חול בשבת, ממילא בע"ש צריך להזדרז שהאימורין כזה דבר!!! למדנו בדף היומי )שבת כד.( 'עולת ש

 יספיקו להיות לחמו של מזבח עוד לפני שבת... אחרת יורידו אותם.. 

--- 

)זה שאמא שלו באותה שעה שסבא וכל המשפחה מקריבים תודה... אי שם בירושלים הרחק מבית המקדש.. ניצב לו יענקי שלנו... 

הגיע למקדש!! הוא עומד כעת במטבח מול התנור והכירה.. כולו   לאהוא דווקא  ומרת 'אל הנער הזה התפללתי...'(כעת דומעת במקדש וא
כעת הוא מרשה לעצמו  דרוך... כעת הוא סיים לרדות את החלת חמץ העשירית... ועוד שלושים חלות מצה ניצבים בשורה יפה... 

כבר לפני חודשיים סבא קרא לי והכין אותי... שכמידי שנה, בעוד חודשיים    למחות את אגלי הזיעה... ומפליג חודשיים אחורה...
אני רוצה לעשות את השבת התאחדות המסורתית של המשפחה... והיות ועכשיו יש קורונה... ואתה בלאו הכי לא במסגרת 

בירושלים המקודשת זה  מטבח'לא!!! שלא תבין... 'אחראי מסודרת... אז אני רוצה למנות אותך לאחראי מטבח באותה שבת...  
לא מלצר שמכין סלטים ומגיש משקה קל... זה בסדר... את זה הנשים כבר עושות על הצד היותר טוב...  סבא בעיקר רוצה  
מישהו שיהיה אחראי על החלק ההלכתי המורכב על כל ההיקף של ההלכות המגוונות שכרוכות במטבח בשבת שכזו... שזה  

ה והטמנה ובישול... וחוץ מזה הלכות אפיית חלות רקיקין רבוכה וחלות חמץ.. וכל הזהירויות של  אומר מצד אחד הלכות שהי
 טהרות הכרוכות בזה...  

בקיצור: במשך חודשיים פתחנו עשרות סוגיות חמורות בש"ס וסבא הכין אותי למלאכת הקודש מכל ההיבטים שלה... המחיר 
א עלה למקדש עם כל המשפחה... אני באותה שעה הייתי עסוק בלאפות היקר ביותר שנאלצתי לשלם על זה... שבשעה שסב

הלחץ היה גדול!!  בסמוך...(  -)סו"ס והקריב על זבח התודה חלות מצות... עלירושלים...  -את כל הארבעים חלות כמובן בתוככי בית פאגי
ם... אלא צריך שיקרמו פניהם בתנור עוד כי כל הארבעים חלות חייבים כבר להיכנס לתנור עוד לפני שישחט התודה... ולא סת

אז סיכמתי  )'שחטה עד שלא קרמו פניה בתנור, לא קדש הלחם', דהיינו צריך שהלחם יהיה קיים בשעת שחיטת התודה(לפני ששוחטין את התודה 
י שיתן אור עם סבא שאבריימי נשאר איתי פה... וברגע שהחלה האחרונה תכנס לתנור ויקרמו פניה... אני שולח את אבריימ

ירוק... עד שהוא לא מגיע לא ניגשים לשחוט...   לא נכנס כעת לפרטים... איך עושים את החלות ואת הרקיקין ואיך את הרבוכה, 
ואיך מחמיצים את החלות חמץ... אני לא הולך להגיד לך עכשיו על רגל אחת מה שיענקי למד עם סבא במשך חודשיים תמימים 

.. יענקי עשה ארבעים חלות ולא הפריש חלה... תנחש למה? כי הוא כיון בשעת עשייתם לשם לחמי במתכונת קורונה. מה שכן.
תודה!! ובקדשים לא צריך להפריש חלה...  ברוך ה'... מציין יענקי... כעת סיימנו את המערכה הראשונה!! את אפיית הלחמי 

המקדש... ואז יגיע התור שלה לאפות חלות... תנחש מה   תודה... אני בשלב זה סיימתי עם התנור... אמא עוד מעט תחזור מבית
אפשר היא תאפה?? היא תאפה חלות לשבת קודש!!! אל תשכח... אני אפיתי חלות תודה... חלות תודה נאכלים רק ליום ולילה... 

אז אמא תעשה עיסה תפריש חלה לאכול אותם רק בליל שבת... אבל מה יהיה בסעודה שניה ושלישית... גם אז צריך לאכול גלוסקאות נאות... 
ותרוץ לבית המקדש בצהרי יום ששי שאז רבבות נשות ישראל הולכות לבית המקדש ונעמדות בעזרת נשים מול שער המזרח ומתחננות  

 בדמעות: "וזכני לגדל בנים ובני בנים... ומאירים את העולם בתורה ובמעשים טובים..." ההמשך יבא... 
 ש
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 בקרוב ממש
                נקודה שחשוב לחדד אותה 

 להבחין בה שוב ושוב:
שיהיה ברור: כל הזהירויות וההשתדלויות הנדרשות  

מאיתנו בימים אלו בייחס לנגיף הקורונה... אם זה ללכת 
להיבדק.. או להיכנס לבידוד במקרה הצורך...  זה נטו נטו 

אדם נטו עניין של יראת שמים!!! נטו עניין של בין 
לחבירו!!! זה עבודת ה' לשמה!!! ולמה?? מסיבה 
פשוטה: אל תשכח שאם כואב לי הגרון ואני הולך 

כדי לאבחן איזה  בשבילי!!לעשות משטח גרון... זה 
אנטיביוטיקה לתת לי... כל פעם שבן אדם הולך לבדיקת 
דם זה בשביל לעזור לעצמו... יש פה אבחון לצורך 

 בפירוש לא!!!לשם שינוי זה טיפול...  אבל כאן בקורונה 
אם יש לך קורונה אין לנו מה לעזור לך... אל תגיע לקופת 
חולים... אל תתקרב אפילו... אין בשביל מה... אין לנו 
מה להציע לך!!! ממילא כמעט כל מי שעושה בדיקה... 

מי שנכנס  רק בשביל אחרים!!!הוא עושה אותה רק רק 
פן אכשל  לבידוד זה נטו ממקום של יראת שמים

 ונכשלתי בהדבקה של חבר שלי...
ממילא עכשיו תבין למה נוצר מצב ש"רק" חרדים חולים 
בקורונה? פשוט מאוד: חילוני שאין לו מינימום של 

שהוא ילך  בעולםיראת שמים... אין שום היגיון 
)אא"כ הוא נפל בפח ובאייקונים זיהו שהוא צריך להיכנס להיבדק!!! 

  יה עביד" בדיקה...(לבידוד... כאן "בדנפש
--- 

אי לכך ובהתאם לזאת: כעת בדף היומי התחילו פרק 
מילה... כל הלכות מילה בשבת --שנקרא רבי אליעזר ד

נרשמו על שמו של רבי אליעזר!! למה?? המשנה במקום 
אומרת: שרבי אליעזר סובר שמכשירי מילה דוחים את 
השבת וכיון שכך, אם אדם שכח ולא הביא את האיזמל 

ר"א הוא יכול להעביר של המילה מערב שבת... לפי 
אותו ד' אמות ברה"ר.. אבל לא סתם!!!! רבי אליעזר 

דווקא  מ ג ו ל ה ! ! ! לעיני כל מחייב להביא את האיזמל 
שכולם יראו שהוא מחלל שבת... ולמה???  ישראל...

 מבאר רש"י במקום... יסוד גדול:  חיבובי מצווה... משום 
 יה!!!!"להודיע שחביבה מצוה עליו שמחלל שבת על

מצוה שיש בה כזה כח  שמת לב מה רש"י מדגיש פה?? 
לדחות שבת, עצם זה שהיא בעלת עוצמה כזו שהיא 

מפגן של חביבות המצוה... מפגן של דוחה שבת זה עצמו 
 חשיבות המצוה!!! 

ואם ככה: על אותו משקל: בא ניקח את זה אלינו... כל 
זה תפילה במנין שאני לא מתפלל בגלל שאני בבידוד.. 

חיבובי מצוה!!! איזה מצוה?? מצוה וערך קדוש 
שקוראים לה יהודי!!! רבש"ע: אני כ"כ מעריך ומחבב 
ומחשיב את הבן שלך שבשבילו אני מוותר על תפילה 
במנין... אתה יתברך כ"כ מעריך ומחשיב את הבן שלך... 
שאתה מצווה אותי ללכת להיבדק למרות שיש חילול ה' 

בטוחים שרק החרדים חולים גדול אצל החילונים שהם 
 בקורונה.

)בטח.. רק לחרדים יש יראת שמים לשמור על נפש יהודית ולחילונים 
לא... נו... אז אולי אני באמת לא אבדק כדי לא להיכשל ח"ו בחילול ה' 
שאין עוון יותר חמור מזה? אבל לא!!! ההוראה היא כן להיבדק... כי 

ספק ספקא של שמירת  אבא שבשמים מוכן למחול על כבודו בשביל
 בריאות בנו!!! איזה חיבובי יהודי יש כאן...( 

איזה תיקון נפלא נעשה בימים אלו לשנאת חינם שעליה 
נחרב בית המקדש!!! כמה חביבות של יהודים נשפכת 
כמים הפנים לפנים בימים אלו... כמה יהודים בימים אלו 
נמצאים במפגן של חביבות לאחיהם היהודים... מפגן 

בטא בדחיית תפילה במנין... בסגירת בתי שמת
כנסיות... בדחייה של עשרות נושאים חשובים 
שעומדים על הפרק... והכל בשביל לשמור על נפש 
יהודית.. איזה חביבות והערכה לנפש של יהודי עולה 

 כעת לשמים!!! 
כן... אתם היהודים שעוסקים בהצלת נפשות... אתם 

נפשות... תחשבו  שיוצא לכם לחלל שבת בשביל להציל
על ההרגש הזה!!! כן... אני נוסע בשבת... מחלל שבת 
על יהודי... זה לא רק ששבת נדחית מפני פיקוח נפש... 
אלא יש פה מפגן של חביבות של נפש ישראלית!!! אין 

 לך תיקון לשנאת חינם יותר מזה..



“ 

 

 לקנות את הספר וימאן???!האם זו בושה 

כאמור בעמוד ראשון בגיליון... בסייעתא דשמיא ובחסד ה' זכינו להוציא את המהדורה השלישית 
של הספר "וימאן"!!! ספר שמוקדש לניסיונות בני דורנו... ספר שנכתב מתוך מגרש ההתמודדות!!! 
ספר שנכתב מתוך הבנה בתעצומות הנדרשות וביכולות הנדירים והאימון הפלאי שהקב"ה רוחש 

 לבני הנעורים בדורנו אנו! הספר מומלץ!!!! נחוץ וחשוב!!!!  דווקא 
כעת... לאחר שהספר כבר נמכר בהרבה... ואפילו הרבה מאוד עותקים.. וב"ה כעת אנחנו במהדורה 
השלישית של הוצאת ספר זה... תרשה לי לשתף אותך בסודות מהחדר... איך שהדברים נראים 

)אלא שהיא נכתבה בעיקר שכבר נכתבה לפני כמה שבועות... מהצד השני של המתרס... מדובר בנקודה 

כשהספר הזה יצא לאור... ובחורים רבים בקשו לקנות  להורים... ועכשיו אני מעיז לפנות לבחורים בעצמם...(
את הספר... במוקדי המכירה הורגשה תחושה מאוד בולטת!!!! כמעט כל בחור שמבקש לקנות את 

ל מבוכה... נימה של בושה... כל בחור שמתקשר ושואל: איפה אפשר הספר מורגש בקול שלו נימה ש
להשיג את הספר "וימאן..." הוא מדבר בשקט... בהססנות... ואפילו בגמגום קל... חלקם אפילו 

ואני  )בכיף... אין בעיה...(מבקשים: תניח לי את זה בתוך שקית אטומה... ואני אשלם בקופה אחרת 
  ד מבין את הבושה שבזה!!! מוכרח לומר שאני מאוד מאו

אבל!!!! צריך לדעת שלמייעשה למייעשה הבושה הזו היא... היא כן נכונה... ו... ולא נכונה... יש פה 
  ל ד ב ר עליהם!!!! בושה -לומד'ס דק ועדין שצריך להבחין בו!! הרי כך:  יש דברים ש

  ל ה ו ד ו ת  בקיומם!! בושה  לאאבל 
עליהם!!! בושה להעלות אותם כנושא!! אבל אין שום  לדברהבנת? אני חוזר: יש דברים שבושה 

כותב הגיליון אז נדברו... אני אוהב  -לדוגמא: אני מה אני מתכוין???בושה להודות בעצם קיומם...   
אני רוצה צומי!!!! כן... מה שאתה שומע... אני אוהב צומי... נו... אני שואל אותך: האם זה בושה ש

 צומי?? התשובה היא: כן ולא... 
בצורך הזה... אוי ואבוי למי שחושב שיש לו בעיה בזה  להודותאבל לא בושה להגיד על זה!! בושה 

שהוא רוצה וצריך צומי...  לרצות צומי או יותר נכון כבוד זה אחד מהדחפים היותר נורמליים שהקב"ה 
לזה את המקום של זה... רק מה?? צריך לשלוט על זה!!! ברא בעולמו... וצריך את זה... וצריך לתת 

לנווט את זה למקומות הנכונים!! אבל לא צריך לדבר על זה בצורה רשמית... לדוגמא: כעת על פי 
אז אחד  )הצילו... אנו לא מוצאים ידים ורגלים(חוק מכריחים אותי לפתוח עמותה שקוראים לה אז נדברו... 

. זה להגדיר בשלוש מילים מה הכותרת של העמותה מה הנושא שלה... הדברים שצריך בעמותה זה..
הפצת יהדות... השאלת ציוד מזון... אז שאלו אותי: איך להגדיר את העלון אז נדברו: אמרתי במקום: 
"מפעלי צומי וכבוד... אז אשתי "הסבירה" לי: ש... שנכון!!! נכון שאתה רוצה צומי וכבוד... אבל לא 

אתה מבין את זה?? זה  )מספיק שזה כתוב בעלון...(כתוב על כל מסמך ועל כל צ'ק... צריך שזה יהיה 
 פשוט!!!

 יש דברים שבושה לדבר עליהם!!! אבל לא בושה להודות בעצם קיומם!!!
 בייחס להתמודדויות הנורמליות של כולנו בענייני קדושה... אותו דבר

 פיין של יהודי... להתבייש לדבר על זה?? זה נורמלי לחלוטין... זה מא
אבל לא להתבייש בעצם קיומם של ההתמודדויות!!! כי זה לא בעיה!!! זה נורמלי!! זה אנחנו!!! רק 
מה... לדבר על זה בלי שום בושה? זה לא!!! בשביל זה ליהודי יש חן מיוחד שנקרא בושת פנים... 

ות של יהודי... אבל מקומה הבושה בנושאים אלו היא מוכרחת!!! זה חייב להיות ככה!! זו תעודת זה
אני לא הולך לדבר על זה... לא הולך   (פנים)מה שנקרא בושת  פנים!-של הבושה היא רק בייחס ל

לפתוח את הנושא הזה עם אחרים... אבל מצד שני: בייחס להכרה בעצם קיומו של הדבר אין מה 
הבנת את החילוק הדק .. להתבייש.... ביני לבין עצמי אני לא מתבייש להודות בקיומו של הדבר.

 והעדין שיש פה???
סליחה על הדוגמא: כל בן אדם צריך ללכת פעם ביום למקום "חשוב..." וכל יהודי שיש לו מינימום 

אבל מאידך של עדינות הנפש ובושת פנים מבין שלא צריך לדפוק על השלחן ולהכריז את זה... 
נפש וכזו בושה ואני לא רוצה לדבר על הצורך יבא אחד ויאמר... היות ויש לי כזו עדינות  גיסא!!!

אני אף פעם לא יוצא למקום חשוב... מצידי המושג הזה לא קיים בלקסיקון...  אני פרעה!!!הזה... אז 
מה נענה לו?? אנחנו נצחק עליו ונעשה ממנו קירקאס וכל ילד יודע את הסיפור על פרעה שיצא 

 המיימה. 
 להתעלם ולהתכחש!!!ויש  ניע!!!להתבייש ולהצהבנת את הרעיון?? יש 

בושה וצניעות זה סימנים שלמים בשולחן ערוך... זו צורה של יהודי... אבל מי שמרוב בושה... מתעלם 
 ומתכחש לקיומם של דברים... זה כבר פרעה!!

 על אותו משקל בכל דבר בעבודת ה': 
 את קיומם... זה יהודי!!! להצניעבדחפים טבעים שה' ברא ו להתבייש

אתה יודע מה  בעיות בקדושה!!!!ל להתעלם מהם ולראות אותם כבעיה??? זה!!! מה שנקרא אב
זה בעיות בקדושה?? זה בחור ישיבה שמתעלם ומתכחש מניסיונות נורמליים שיש לו... זה בחור 
שסובל מבעיות אמיתיות בקדושה!! כזה אחד הוא באמת בבעיה קשה... כי הרי להתמודד הוא מאה 

ודדות אחוז מתמודד... ומאה אחוז שהוא לא מצליח כי... כי הוא מתכחש לזה. מי שמתכחש להתמ
אבל מי שלא מתעלם ומתכחש להתמודדות.. הוא יודע  פה יש בעיה!!!!הוא מתחמק מהתמודדות... 

 שהיא קיימת.. כזה בחור אין לו שום בעיה!!! 
וכאן המקום לנזוף בחיבה באותם בחורים בני עליה שחושבים שיש להם בעיות!!! לא!! אין לך שום 

 בעיה!!! אתה בדיוק הדמות הכי בריאה... 
רכב שעשה  )אפילו שזה כבר הוזכר לפני כמה שבועות באריכות(ני אסביר את המשפט האחרון בקצרה... א

תאונה זה לא מצביע על בעיה במנוע... אדרבה... המנוע שלו מצוין... כל הבעיה היא בשליטה!!! 
 שליטה על ההגה!!! על אותו משקל: הדחפים הטבעיים שלנו הם בסה"כ מנוע!!! המנוע הזה הוא

אלוקי... זה דבר טוב שהקב"ה ברא בך... אז דבר ראשון: זה לא קשור אליך... ולא רק שזה לא קשור 
אליך... אלא זה גם דבר טוב... רק מה??? איפה אתה נכנס לתמונה??? הקב"ה מושיב אותך מול 

 הגה ורוצה שתשלוט על המנוע הזה!!! תנווט אותו... תבלום אותו... 
 ין עסק עם המנוע... אלא עם ההגה... פה התפקיד שלך!!! לך א

ממילא אין מה להתבייש בעצם קיומו של המנוע הזה!!! רק מה?? ההגה!!! זה הסיפור הגדול... 
 השליטה עליו... זה מה שנוגע אליך...

ההבדל בין האמורא אביי או בחור ישיבה קדוש בן עליה לבין הפרחח הגדול ביותר זה לא במנוע... 
 !!! זה הנושא!!! בהגה -אלא בשליטה

ממילא אין מה להתבייש בלקנות כזה ספר!!! כי אין בושה להודות בעצם קיומם של 
הדחפים האלו... אם יש משהו מביש זה החוסר שליטה.. ואדרבה... בחור שרוצה לשלוט... 
רוצה להתגבר... רוצה לטפל בזה זה נקרא אחד ששולט על ההגה!!! אני מקווה שאתה מבין 

)אמנם אני מאוד רוצה לשווק אותו כי אני חושב שיש מדבר פה נקודתית על הספר...  לבד שאני לא

יש בחורים שנורא מתביישים  לגשת ליעוץ!!!אלא באופן כללי...  בו תועלת... אבל לאו דווקא(
לגשת ליעוץ בנושאים אלו... אבל לא!!! תכניס לראש בחור יקר: אין מה להתבייש בעצם 

! כי המנוע הוא אלוקי!! הוא דיסק קשיח שמובנה בך!!! אם יש מה קיומו של המנוע הזה!!
להתבייש זה בחוסר שליטה על ההגה... ואתה שרוצה להתייעל ומגיע להתייעץ... אצלך זה 

 מגיע אדרבה... ממקום של שליטה על ההגה!! ממקום של ריענון נהיגה!!! 
ח את הנושא זו צורה של יהודי... אז שוב... להתבייש לדבר על זה.. זה נכון... להתבייש לפתו

  אבל לא להתבייש להודות בקיומו של הדבר!!!
והדוגמא החמורה ביותר היא אותו בחור שחצן... שמצא לו את מי לרמאות... הוא התקשר 
אלי מפלאפון לא כשר... והוא טען לי שהוא לא מבין מה אני עושה עסק מאינטרנט... מה... 

יות?? אני בחור ברמה!! אני בסה"כ צריך פלאפון חכם אני ילד קטן?? אני עושה שטו
בשביל שיהיה לי כל מיני אפילקציות... אני משתמש בזה בשביל דברים נחוצים... וזהו... 
אין שום סיבה שאני אגלוש עם זה לשטויות... כי זה אני... זה לא הרמה שלי... איך הוא אמר 

ם שזה לא לרמה שלי...  חה חה חה... הוי... לי... "אם היית מכיר אותי... גם אתה היית מסכי
 כמה שהצחקת אותי...

 הסברתי לאותו בחור!!! יש לך טעות פשוטה!!!! 
ואז כשגדלתי "בלי ידים נוסעים לירושלים"!!!! כשהיינו ילדים צפוניים היה כזה משפט: 

ימום נוסעים לירושלים... תשכח מזה!!!! בלי ידיים מקס לאהבנתי שטעיתי!!! בלי ידיים 
מתחילים לנסוע ואז תוך כמה מאות מטרים מגיעים לשמגר... אף אחד לא הגיע ככה חי 

 לירושלים..
אמרתי לו: בחור יקר: התבלבלת!!! אתה חושב שבחור מוצלח זה בחור שהמנוע שלו 
חלש... לא כ"כ עובד... ואז אתה יכול להחזיק פלאפון לא כשר ולא יקרה כלום... כי הדחפים 

  )היית רוצה(שלך רדומים 
אז זהו!!! שיש לך פה טעות בסיסית!!! בחור שהמנוע שלו לא עובד הוא לא בחור מוצלח... 
הוא בחור חולה... אדרבה... המנוע צריך לעבוד... והמנוע שלך ב"ה עובד... ועובד שעות 

רק  היסטוריה...()ואל תבלבל את המוח.. תביא הרגע את הפלאפון שלך... אבל הרגע!!! אל תמחוק נוספות... 
מה?? בחור מוצלח זה אחד שיודע לנהוג!!! יושב עם שתי ידיים על ההגה ומצליח לשלוט 

 זה נהג מוצלח!!ולבלום את המנוע שלא ידחוף לתהום!! 
הבחור הבן עליה הזה שעובד על עצמו ונאבק ומשום מה בטוח שיש לו "בעיות בקדושה..." 

זה הכל... כמובן שלפעמים השליטה הולכת  בשליטה!!! ---שום בעיות!!! יש לך מנוע
קשה... לפעמים יש דרכים קשות ומתפתלות... אבל ברגע שהידיים שלך לא עוזבות לרגע 

מכאן ואילך לא עליך המלאכה  זה!!! זה בדיוק מה שהקב"ה רוצה ממך וזהו...את ההגה... 
ך... הקב"ה לא לגמור... לך אין שום בעיות בקדושה!! אתה נהג זהיר!!! הקב,"ה גאה ב

בהכרח מצפה ממך שתשלוט לגמרי ותעמוד בכל חוקי התנועה... הוא בעיקר רוצה לראות 
 ובזה אתה גדול מהחיים!!!! ישראל אשר בך אתפאר... זהיר!!!שאתה נהג 

אבל הבחור הזה... שמתכחש ומתעלם מקיומו של המנוע והדחף הטבעי שלו... הוא בעיה 
א משתולל על הכביש בחוסר שליטה מוחלטת... ולמה?? מהלכת!!! הוא נהג מסוכן... הו

למה הוא משתולל על הכביש...?? כי הוא מתעלם מקיומו של המנוע!!!! נדמה לו שהמנוע 
לא כ"כ עובד... הוא חושב שבלי ידיים אפשר לנסוע לירושלים... לך תסביר לו מה קורה 

אני רועד מעצם המחשבה למנוע בלתי נשלט... לילה אחד תושיב אותי מול אינטרנט... 
איפה עלולים למצא אותי בבוקר... כן...!!  כי אני מתיימר להיות נהג מוצלח!!!! ונהג מוצלח 

 זה אחד שיודע לבלום נכון...   
 --- 

וממילא!!! כעת לקראת ההוצאה החדשה של הספר... נא!! לא להתבייש!! לא להתבייש 
ם של התמודדויות... אני לא מתבייש לקנות את הספר... אין שום בעיה להודות בקיומ

להודות בפה מלא שהספר הזה נכתב ממגרש ההתמודדות!!!! אז שוב... אני מתבייש לדבר 
על זה אחד על אחד... אני לא מסכים לדבר על זה פתוח עם מישהו... וזה לא רצון ה'... לדבר 

 על זה בלי בושה לפעמים זה אפילו גובל בניבול פה...
ם קיומו של ניסיון שצריך לפעמים תעצומות בשביל להתגבר... זה נורמלי אבל להודות בעצ

לחלוטין!!! זה שאתה לא מתייעץ עם חברים זה מצוין... )אוי ואבוי... אסור להתייעץ עם 
חברים...( זה שאתה מתקשר ללב שומע מחסום זה בסדר גמור... )אפילו שלמעשה אין 

חשש כאילו אתה מגלה פה איזה חולשה צורך...( אבל כשאתה כבר מתקשר אל תדבר ב
 אישית!! אדרבה... אתה מגלה פה חוזק פנימי!!!! 

אתה בסה"כ מספר שיש לך מנוע שקיים... שזה לא חידוש בכלל!!!! ו... ואתה רוצה לשלוט 
על המנוע הזה... ו... וזה כבר כן חידוש!!!! חידוש גדול!! סו"ס יש לנו טבע... וכמו כל בהמה 

הטבע שלה... ככה כל יצור אנושי שנברא באופן טבעי הולך אחרי הטבע שהולכת אחרי 
הבהמי שלו... וכל יהודי שמפתיע והולך נגד הטבע שלו ושולט על הטבע!!! הוא מפתיע!!! 

 הקב"ה מציג אותו לראווה... הקב"ה מתגאה בו... 
 תבין את זה!!! תזכור את החילוק הזה!!!

 ודי...בושת פנים והצנעה... זו צורה של יה
אבל להתכחש ולהתעלם מקיומם של דחפים טבעיים שה' נתן לנו... זה ניתוק מהמציאות 

 וזה עניין של כלום עד הנפילה הצפויה... 
הבחור הזה או אפילו המבוגר הזה שמבלבל לך את השכל ואומר לך שלא מעניין אותו וזה 

וזה כן משפיע עליו...  לא משפיע עליו... תדון אותו לכף זכות ותגיד  שכנראה הוא משקר
 כי אם זה באמת לא משפיע עליו... אז הוא במצב מאוד קשה... זה בעיה הרבה יותר גדולה...

יהודים תרמו תרומות חלקיות בשביל לסבסד עוד טיפה את הספר... האמת היא שאני קצת 
מתנגד לסבסוד!!! תשקיע בזה קצת... לא יזיק... תחשיב את זה עוד קצת... לא יזיק... אבל 

 כ"כ רצו להנגיש את זה... אז אם זה יגרום לך להזדרז לקנות... נו... שיהיה... 
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